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 ROMÂNIA 
JUDEŢUL MUREŞ 

CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI BATOŞ 
Web: www.primariabatos.ro ,    E-mail: batos@cjmures.ro 

 

   Batoş 547085, nr. 302, Telefon / Fax 0265 544212  
 

 

 

 
 Nr. 6520 din 19.12. 2019 

P R O C E S –V E R B A L 
încheiat azi 19decembrie 2019 

Cu ocazia şedinţei ordinare a Consiliului Local Batoş, convocată de primarul comunei 
Batoş, domnul Dumitru Cotoi.  

SUNT PREZENŢI: BIRCEA PETRU, CINCA GHEORGHE, DOLHA TEODOR, DUMA PAVEL, 
GLIGA IOAN, ANDONE TEODOR, CIMPEAN VASILE-AUGUSTIN, POGACEAN CONSTANTIN, 
TODEA MARIA, LEPADAT IOAN-ARON, BALOGH VILMOS, BANCIU ELENA si TAMASAN EMIL. 
 PARTICIPĂ: domnul primar Cotoi Dumitru, doamna secretar Macarie Marcela.  

Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan – buna ziua domnule primar, viceprimar, 
doamna  secretar, doamnelor si domnilor consilieri.  

Avand in vedere ca suntem statutari deschid lucrarile sedintei ordinare. Consiliul 
Local Batos a fost convocat prin Dispozitia primarului nr. 368/12.12.2019 in sedinta 
ordinara pentru data de 19.12.2019 si fiecare consilier local a primit materialele de 
sedinta.  

Doamna secretar –toate punctele inscrise pe  ordinea de zi sunt insotite de 
documentele prevazute de Codul administrativ.  

In conformitate cu prevederile art.138 alin.15 din OUG nr. 57/2019 supun spre 
aprobare procesul-verbal al sedintei ordinare din data de 27.11.2019? 

  Nefiind aduse modificari sau completari  se voteaza in unanimitate cu 12 voturi 
pentru si 1 abtinere ( Bircea).  

Domnul primar Cotoi Dumitru – in temeiul art. 135, alin. 7 din OUG nr. 57/2019 propun 
aprobarea  ordinii de zi conform Dispozitiei nr. 368/12.12.2019 :  

1. Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui de sedinta pentru lunile ianuarie-
martie  2020. 

2. Proiect de hotarare privind instituirea taxei speciale de salubrizare pentru anul 2020, 
în comuna Batos. 

3.  Proiect de hotarare privind activitatea de valorificare a masei  lemnoase din fondul 
forestier proprietate publica a Comunei Batos in anul  2020 si aprobarea prețurilor de 
referință. 

4. Proiect de hotarare privind atribuirea in folosinta gratuita a terenului in suprafata de 
1000 mp situat in localitatea Batos catre parohiile Ortodoxa, Catolica, Reformata, 
Evanghelica si Adventista.  

5. Proiect de hotarare privind completarea art. 1 din Hotararea Consiliului Local Batos 
nr. 40/29.07.2019. 

6. Proiect de hotarare privind atribuirea terenului in folosinta gratuita pe durata 
existentei locuintei.  

7. Proiect de hotarare de ratificare a Dispozitiei Primarului comunei Batos nr. 364 din 
03.12.2019 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Batos pe anul 2019. 
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8. Proiect de hotarare privind retragerea concesiunii aprobata prin Hotararea 
Consiliului Local nr. 36/2013. 

9. Proiect de hotarare privind trecerea unui imobil din domeniul public in domeniul 
privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea Inventarului bunurilor care 
alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos. 

10. Proiect de hotarare privind înfiinţarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de 
Urgenţă al Comunei BATOS, Judeţul Mureş.  

11. Cereri. 
12. Diverse. 

si  se voteaza in unanimitate cu  13 voturi pentru.  
Domnul primar Cotoi Dumitru – supun la vot suplimentarea ordinii de zi cu un punct: 

1. Proiect de hotarare privind transformarea si infiintarea unor functii contractuale 
de executie  in cadrul   Organigramei și a Statului de funcţii ale Aparatului de 
specialitate al primarului. 
si  se voteaza in unanimitate cu  13 voturi pentru. 

Avand in vedere ca la punctul 11 nu sunt cereri , punctul 1 al suplimentarii va deveni 
punctul 11. 
Punctul 1. 
1.  Proiect de hotarare privind alegerea presedintelui de sedinta pentru lunile 

ianuarie-martie  2020. 
Domnul consilier Balogh Vilmos – propun ca presedinte de sedinta pentru urmatoarele 3 
luni pe domnul consilier Tamasan Emil. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nefiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare cu propunerea adusa si se voteaza in unanimitate cu 12 voturi 
pentru si 1 abtinere (Tamasan). 

Se adopta Hotararea nr. 62 din 19.12.2019 privind alegerea presedintelui de sedinta 
pentru lunile ianuarie-martie  2020. 

 
Punctul 2. 
2.Proiect de hotarare privind instituirea taxei speciale de salubrizare pentru anul 

2020, în comuna Batos. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri, in urma cu o luna 

dumneavoastra ati adoptat o taxa de salubritate pe care eu sustin sa ramana in vigoare. 
Ceea ce ne cere Ecolectul cred ca nu are nici o sustinere, cum considera dansii ca putem 
acoperi cheltuielile cu salubrizarea comunei cu 1,72 lei /persoana. Este imposibil sa se faca 
treaba asta, toti primarii au spus ca nu vor adopta o astfel de hotarare pentru ca nu reusim 
din suma respectiva sa achitam factura, noi nu reusim nici din suma pe care o avem 
stabilita. Eu nu sunt de acord, a trebuit sa o puunem pe ordinea de zi. 

Domnul consilier Pogacean Constantin – de unde este aceasta majorare, fata de 
anterioara? 

Domnul consilier Duma Pavel – proiectul de hotarare s-a intocmit la  initiativa lor? In 
urma cu o luna noi am stabilit toate taxele. Stiam de aceasta taxa, noi am votat in urma cu 
ceva vreme, ne faceam problema cu cei care au platit mai mult, am ajuns pe linia de 
plutire si acum iar o luam de la inceput? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – factura vine mult mai mare. 
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Domnul consilier Duma Pavel – pe ce s-au bazat ei cand au spus ca asta e tariful? 
Domnul consilier Gliga Ioan – avand in vedere ca noi avem o taxa sptabilita pana 

acuma eu propun amanarea proiectului de hotarare pentru o alta sedinta, o sa mai primim 
reglementari. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nefiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare cu propunerea de amanare si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi 
pentru. 

 
Punctul 3. 
3.Proiect de hotarare privind activitatea de valorificare a masei  lemnoase din 

fondul forestier proprietate publica a Comunei Batos in anul  2020 si aprobarea 
prețurilor de referință. 

Domnul consilier Gliga Ioan – preturile de referinta le avem fiecare in materialul de 
sedinta, in tabelele anexate. Stiti ca preturile se vor recalcula in functie de noile valori din 
tabel. Pentru anul 2020 avem un total pe comuna de la toate ocoalele   silvice de 3357 mc 
din care 625 mc lemn de foc si 2732 mc material lemnos pentru licitatie. 

Domnul consilier Bircea Petru – astia 625 mc sunt pentru populatie? Nu cred ca ne 
incadram. 

Domnul consilier Gliga Ioan – da. Avand in vedere ca anul acesta nu s-a vandut tot 
materialul lemnos catre populatie eu zic ca ne incadram, avem inca in rampa lemn de foc. 
Am avut 900 si ceva metri steri, avem nevandut si nu sunt solicitari. 

Domnul consilier Pogacean Constantin – la O.S. Rastolita 667 mc e brad? E pe 
pasune sau langa pasune? 

Domnul consilier Gliga Ioan – conform APV-ului avem brad, molid, fag si paltin. Nu 
este pe pasune. Pentru partizile care vor fi scoase la licitatie preturile  n-I se vor comunica 
si vom lua hotarerea atunci. 

Domnul consilieer Cimpean Vasile Augusin – cei 2732 mc masa lemnoasa pe picior, 
fiecare ocol trebuie sa faca licitatie ca sa il vanda? 

Domnul consilier Gliga Ioan – da, acolo unde avem marcat material lemnos. 
Domnul consilier Bircea Petru – la cei 625 mc pentru populatie trebuie stabilit pretul. 
Domnul consilier Gliga Ioan – il vom stabili anul viitor. 
Domnul presedinte de sedinta Gliga Ioan– nefiind alte propuneri supun   la vot proiectul de 
hotarare propus  si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 63 din 19.12.2019 privind activitatea de valorificare a masei  
lemnoase din fondul forestier proprietate publica a Comunei Batos in anul  2020 si 
aprobarea prețurilor de referință. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – in privinta masei lemnoase la nivel de tara este o criza, 
nu se vinde lemnul, nici de foc nici de constructii. Avem lemn uscat in paduri care trebuie 
eliminat, se marcheaza dar nu se vinde.  In urma cu doi ani pe picior era 400 lei/mc si acum 
nu a mers cu 175 lei/mc. 

Domnul consilier Gliga Ioan – am avut doua licitatii la O.S. Lunca Bradului si nu s-au 
vandut, cu toate ca pretul era cel din APV.  

Domnul consilier Bircea Petru – cand fixam pretul la lemnul de foc pentru populatie la 
persoanele cu probleme, cu handicap sa acordam 3 m gratuit, nu pierdem noi nu stiu cat 
de acolo. 

Domnul consilier Tamasan Emil – se acorda ajutoare de incalzire. 
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Punctul 4. 
4. Proiect de hotarare privind atribuirea in folosinta gratuita a terenului in 

suprafata de 1000 mp situat in localitatea Batos catre parohiile Ortodoxa, Catolica, 
Reformata, Evanghelica si Adventista.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – doamnelor si domnilor consilieri, am tot avut discutii 
in ultimul timp cu privire la capela din Batos.  

Domnul consilier Tamasan Emil – sa inlocuim cuvantul parohii cu „comunitati”, ar 
putea aparea si alte culte.  

Doamna secretar – terenul se atribuie cu titlu gratuit tuturor parohiilor, comunitatea 
nu poate beneficia. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – va opresc putin, prin intermediul parohiilor s-au facut 
platile.  

Domnul consilier Duma Pavel – eu stiu ca preotul ortodox nu a facut cerere. 
Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta Hotararea nr. 64 din 19.12.2019 privind atribuirea in folosinta gratuita a 

terenului in suprafata de 1000 mp situat in localitatea Batos catre parohiile Ortodoxa, 
Catolica, Reformata, Evanghelica si Adventista. 

 
Punctul 5. 
5. Proiect de hotarare privind completarea art. 1 din Hotararea Consiliului Local 

Batos nr. 40/29.07.2019. 
Doamna secretar – in urma depunerii documentatiei la BCPI Reghin s-a solicitat 
completarea hotararii deoarec au mai fost identificate eextrase de carte funciara. 
Suprafata este aceeasi de 25.000 mp. 
Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 

proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta Hotararea nr. 65 din 19.12.2019 privind completarea art. 1 din Hotararea 

Consiliului Local Batos nr. 40/29.07.2019. 
 
Punctul 6. 

6. Proiect de hotarare privind atribuirea terenului in folosinta gratuita pe durata 
existentei locuintei.  

Domnul primar Cotoi Dumitru – dupa cum bine stiti este vorba despre solicitarea 
terenului pentru construirea unei locuinte domnului Botezat Lutu. In urma solicitarii 
s-a intocmit documentatia cadastrala de inscriere a terenului si de dezmembrare.  
Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 

proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta Hotararea nr. 66 din 19.12.2019 privind atribuirea terenului in folosinta 

gratuita pe durata existentei locuintei.  
 
Punctul 7. 
7. Proiect de hotarare privind de ratificare a Dispozitiei Primarului comunei Batos nr. 

364 din 03.12.2019 privind aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Batos pe 
anul 2019. 
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Domnul primar Cotoi Dumitru – rectificarea s-a facut in cadrul aceluiasi capitol. Este 
vorba despre sumele de bani care s-au acordat asociatiilor culturale. 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – grupurile folclorice cum intra in posesia 
clor 2 mii de lei, trebuie sa justifice cheltuiala? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – pe baza uni cereri insotita de actele grupului si cont in 
trezorerie sau banca. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 67 din 19.12.2019 de ratificare a Dispozitiei Primarului 
comunei Batos nr. 364 din 03.12.2019 privind aprobarea rectificarii bugetului local al 
comunei Batos pe anul 2019. 

 
Punctul 8. 

8. Proiect de hotarare privind retragerea concesiunii aprobata prin Hotararea 
Consiliului Local nr. 36/2013. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – este un lot de 1000 mp teren intravilan  atribuit in 
concesiune doamnei Suvei pentru construirea unei locuinte. Pana la aceasta data nu s-a 
construit si s-a solicitat retragerea concesiunii. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 68 din 19.12.2019 privind retragerea concesiunii aprobata 
prin Hotararea Consiliului Local nr. 36/2013. 

 
Punctul 9. 
9. Proiect de hotarare privind trecerea unui imobil din domeniul public in 

domeniul privat al comunei Batos, precum si actualizarea si completarea Inventarului 
bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – este lot de teren in Cusma, a fost atribuit in 
folosinta gratuita si retras pentru motiv de neconstruire. Conform extrasului CF  terenul a 
fost inscris in domeniul public al uat iar pentru a putea fi atribuit din nou se solicita 
trecerea din domeniul public in domeniul privat al comunei. 

Domnul consilier Bircea Petru – pe viitor sa facem o ordine, au fost mai multe 
solicitari, sa ii luam in ordine, lumea ne acuza ca dam locuri fara sa tinem cont de 
ceererilee facute. M-i s-a spus ca este solicitare din 2012 si nu s-a atribuit loc iar la altii s-a  
dat. S-au dat la care nu sunt casatoriti, ccei din 2012 inca nu au primit. Am dat patru locuri 
care nu trebuia sa le dam. Doua la Dedrad si doua la Batos. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – cine a zis ca nu trebuia sa le dam?  
Domnul consilier Pogacean Constantin – nu avem un regulament pentru atribuirile 

de concesiuni?  
Domnul primar Cotoi Dumitru – celor din 2012 sigur l-i s-a raspuns, probabil nu 

indeplineau una dintre conditiile legii 15. Vor fi loturi la Goreni dar numai dupa ce se va 
finaliza PUG-ul. 

Doamna secretar – faceti confuzie intre concesiune si atribuire in folosinta, pentru 
concesiune este stabilita o redeventa conform raportului de evaluare iar atribuirea in 
folosinta se acorda tinerilor pana la varsta de 35 de ani. 
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Domnul consilier Balogh Vilmos - unul dintre cele doua loturi atribuite la Batos este 
al lui Faragau Andra, care a indeplinit conditiile, si-au asumat riscul construirii acolo iar noi 
am fost de acord. 

Doamna consilier Banciu Elena – pentru cele doua case de la Batos s-au respectat 
toate conditiile din regulament, pozitiile au fost propuse de catre ei iar ulterior s-au facut 
demersuri pentru legalitatea terenului. Noi, cei care aprobam aici ceva, ar trebui sa stim ce 
sa le raspundem oamenilor . 

Domnul primar Cotoi Dumitru – poate sa ne acuze cine vrea, noi am dat loturile de 
teren pentru a se construi si a ramane tinerii in comuna. „ Tot concursul e de rea credinta”. 

Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 
proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 

Se adopta Hotararea nr. 69 din 19.12.2019 privind trecerea unui imobil din 
domeniul public in domeniul privat al comunei Batos, precum si actualizarea si 
completarea Inventarului bunurilor care alcatuiesc domeniul privat al comunei Batos. 

 
Punctul 10. 
10. Proiect de hotarare privind înfiinţarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de 

Urgenţă al Comunei BATOS, Judeţul Mureş. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – este obligatorie existenta unui SVSU de sine 

statator. Serviciul are o organigrama, sunt prevazute posturi dar de toata activitatea se 
ocupa angajati ai primariei cu atributii  si Comitetul Local  pentru Situatii de Urgenta. 

Domnul consilier Pogacean Constantin – sunt foarte multe dotari. 
Doamna secretar – sunt prevederi legale pentru aceste dotari. 
Domnul consilier Bircea Petru – atunci sa angajam si un asistent medical in cadru 

SVSU. 
Domnul primar Cotoi Dumitru – CLSU are in componenta medici.  
privind înfiinţarea Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă al Comunei BATOS, 

Judeţul Mureş.  
Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 

proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta Hotararea nr. 70 din 19.12.2019 privind înfiinţarea Serviciului Voluntar 

pentru Situaţii de Urgenţă al Comunei BATOS, Judeţul Mureş. 
 
Punctul 11. 
11. Proiect de hotarare privind transformarea si infiintarea unor functii 

contractuale de executie  in cadrul   Organigramei și a Statului de funcţii ale Aparatului 
de specialitate al primarului. 

Domnul primar Cotoi Dumitru – au intervenit unele modificari  in cadrul 
organigramei, din data de 1.12 avem contract cu o firma de paza, cei doi angajati pe post 
de paznici  au primit preavize si vor beneficia de somaj.  

Domnul consilier Pogacean Constantin – de ce marim daca paza nu mai avem ? 
Doamna secretar – cele trei posturi de paznici se transforma in functii contractuale 

de executie : 1 functie contractuala de consilier debutant si referent debutant in cadrul 
Compartimentului administratie publica  si se propune infiintarea  functiei de sef serviciu 
voluntar pentru situatii de urgenta si o functie de referent debutant in cadrul 
Compartimentului financiar. 
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Domnul consilier Bircea Petru – pe langa sistemul de paza avem si camere de 
supraveghere in comuna. 

Domnul consilier Cimpean Vasile Augustin – ce inseamna ca si cheltuiala, mai mare 
decat cu angajatii? 

Domnul primar Cotoi Dumitru – 11.250 lei/luna. E mai mica decat cu angajatii. 
Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan - nemaifiind alte propuneri supun la vot 

proiectul de hotarare propus si se voteaza in unanimitate cu 13 voturi pentru. 
Se adopta Hotararea nr. 71 din 19.12.2019 privind transformarea si infiintarea 

unor functii contractuale de executie  in cadrul   Organigramei și a Statului de funcţii ale 
Aparatului de specialitate al primarului. 

 
Punctul 12. 
12. Diverse. 
1. domnul consilier Balogh Vilmos – in legatura cu firma de paza, a fost un incident 

in Batos iar angajatul firmei a batut un  cetatean din Batos . Va rog foarte frumos acel  
angajat sa nu mai faca paza pe Batos. 

2. domnul consilier Dolha Teodor – pana la ce distanta se introduce apa potabila pe 
intravilan? Domnul Rascanu cere sa i se introduca apa in Dual. 

3. doamna consilier Banciu Elena – sambata de la ora 18 va avea loc la Caminul 
cultural din Batos o seara de colinde, vor fi prezente ansamblurile  din comuna si corul 
preotilor. Va invit pe toti sa luati parte. 

4. domnul consilier Pogacean Constantin – am mai spus si la alta sedinta despre 
montarea unui limitator pe drumul spre Uila. Care este modalitatea de a introduce apa la 
ferma. 

5. domnul consilier Duma Pavel – in legatura cu asfaltul si cu semnele de circulatie, e 
plin de noroi pe drum, ies cu utilajele de pe drumuri secundare. Pe drumul pe dupa 
caminul din Batos este ceva de culoare maronie si e plin de gropi. Daca  mai stiti ceva 
despre canalizare; arata foarte bine acoperisul din Dedrad. 

Domnul primar raspunde: 
1. Am fost anuntat si eu despre incident, politia va lua masuri. 
2. Cand o sa isi plateasca impozitul pee teren intravilan. 
3. Multumim frumos. 
4. Au fost comandate indicatoarele. 
5. Despre canalizare nu mai stiu nimic nou fata de sedinta trecuta. Am fost personal 

si i-am atentionat pe cei care ies pe drum cu utilajele murdare. 
Va multumesc tuturor pentru colaborare, anul 2019 a fost unul mai complicat, am 

avut inundatii mai multe. Anul viitor va fi si mai complicat, urmeaza alegerile locale. Va 
indrum sa lasati rautatile deoparte, sa aveti Sarbatori cu pace sis a ne intalnim sanatosi. 
 Domnul  presedinte de sedinta Gliga Ioan  - având în vedere faptul că problemele 
înscrise pe ordinea de zi au fost epuizate, declară închise lucrările şedinţei Consiliului local 
Batoş. 
 
                         PRESEDINTE DE SEDINTA, 
                                      CONSILIER 

                                 
                                SECRETAR GENERAL, 

                                     GLIGA IOAN                                 MACARIE MARCELA 
 


